            ПРИТЕЖАТЕЛНИ МЕСТОИМЕНИЯ Κτητικές αντωνυμίες   
                  НА КОГО --- Ποιανού …   
                 ЧИЙ?  ЧИЯ?  ЧИЕ? ЧИИ?  ---  Τίνος…
   τ ο υ   κ τ ή μ α τ ο ς:  м.р.              ж.р.           ср.р.             мн.ч.                        кратка 

                                                                                                                               форма
	1.л /ед.ч.
του κτήτορα 
	мой, -я, -ят 
 δικός μου   *моя/т
	  моя, -та 

δική μου
	мое, -то 

δικό μου
	мои, -те 

δικοί, -ες, -α μου 
	ми

μου

	2л./ед.ч.
του κτήτορα
	 твой, -я, -ят

 δικός σου
 *твоя/т
	твоя,-та 

δική σου
	твое, -то 

δικό σου
	твои, -те 

δικοί, -ες,- α σου 
	ти 

σου

	3л./ед.ч.
του κτήτορα
	негов,-ия,-ят 

δικός του
	негова,- та 

δική του
	негово,-то 

δικό του
	негови,-те

δικοί, -ες, -α του
	му 

του

	3л.ед./ч.
του κτήτορα
	 неин, -ия, -ят

δικός της
	нейна,- та 

δική της
	нейно,- то 

δικό της
	нейни,-те 

δικοί, -ες,- α της
	ѝ

της

	3л./ед.ч.
του κτήτορα
	негов,-ия,-ят

δικός του
	негова,- та

δική του
	негово,-то

δικό του
	негови,-те

δικοί, -ες, -α του
	му

του

	1л./мн.ч.
του κτήτορα
	наш, -ия, -ят 

δικός μας 
	наша, -та 

δική μας
	наше,- то 

δικό μας
	наши,-те

δικοί,-ες,- α μας
	ни

μας

	2л./мн.ч.
του κτήτορα
	ваш, -ия, -ият 

δικός σας
	ваша, -та 

δική σας
	ваше,- то 

δικό σας
	ваши,-те 

δικοί,-ες,-α σας
	ви

σας

	3л./мн.ч.
του κτήτορα
	техен

техен,-ия, -ят 

δικός τους
	тяхна, -та 

δική τους
	тяхно,- о
δικό τους
	техни,-те 

δικοί,-ες, -α τους
	им 
τους


· Οι πλήρεις τύποι  των κτητικών  αντωνυμιών  αλλάζουν σε  γένος /αριθμό και  έχουν έναρθρο τύπο  όπως  τα επίθετα. Στην πρόταση είναι   συμφωνημένος ορισμός.

·    Οι σύντομοι τύποι   αλλάζουν σε πρόσωπο/  αριθμό, και στο τρίτο πρόσωπο  - στο γένος . Στην πρόταση είναι  μη  συμφωνημένος ορισμός.

·    Το γραμματικό γένος / αριθμός  που εκφράζονται  με τις καταλήξεις εξαρτώνται από το γένος και τον αριθμό του ουσιαστικού του κατοχυρωμένου αντικειμένου, δηλαδή, αλλάζουν  ως επίθετα για να συσχετίζονται γραμματικά   με το καθορισμένο ουσιαστικό:

                 Например: негов молив, негова тетрадка, негово палто

·   Οι σύντομες  κτητικές αντωνυμίες τοποθετούνται πάντα αμέσως μετά το καθορισμένο ουσιαστικό (το αντικείμενο κτήσης ) και δεν  συσχετίζονται  με αυτό.
                  Например: брат му, сестра му, родителите му.
· Συχνά όταν προφέρονται οι έναρθροι τύποι, αντί- моята, моето, моите, твоята, твоето, твоите, нашата, нашето, нашите, οι καταλήξεις  πριν από το άρθρο εκπίπτουν  και προφέρονται  мойта, мойто, мойте, твойта, твойто, твойте и т.н.

· Στο έναρθρο  τύπο των  κτητικών  αντωνυμιών αρσενικού γένους  ισχύει ο γνωστός κανόνας:

· Εάν μια   κτητική  αντωνυμία  είναι ορισμός του υποκείμενου ή είναι το όνομα στο    ονομαστικό σύνθετο κατηγορούμενο, τότε γράφεται  με πλήρες άρθρο.  Σε όλες τις άλλες περιπτώσεις,  γράφεται  με βραχύ άρθρο.
                       Например:       Моят син е студент .  

                                                   Студентът е моят син .      

                                                   Да ви представя моя син. 

 1. Χρήση των δυνατών τύπων

Този учебник е мой.     Това е моят дом.

Тази тетрадка е твоя.    Това са техните неща.   

Това дете е негово.       Това е тяхното  жилище.

Тези дрехи са техни .    Това  вашият офис ли е ? 

Моята рокля е по - скъпа от твоята.                                   - На кого са тези тетрадки ? 

                    -  Моите . 
2. Χρίση των αδύναμων τύπων 
Синът ми е студент.                                   Аз имам къща.  Къщата ми е нова.  

Ана чака сина ми .                                     Ти имаш куче.   Кучето ти е голямо.

Петър говори със сина ми.                      Той има сестра . Сестра му е студентка.
                                                                        Тя има приятел . Приятелят ѝ е добър .
                                                                         Ние имаме деца . Децата ни са малки. 

                                                                         Вие имате кола. Колата ви е в гаража. 

                                                                          Те имат пари . Парите им са в банката .
                     Запомни: 
                    Голямата къща – моята къща -  къщата ми

      Големият град – моят град- градът ми

      Голямото куче – моето куче - кучето ми


      Големите успехи – моите успехи- успехите ми

      Κτητική αυτοπαθή αντωνυμία - για  κτήση του υποκειμένου!!!
	Възвратно - притежателни местоимения
НА КОГО?  ЧИЙ? =  Τίνος ?          

	Мъжки род
	Женски род
	Среден род
	Мн. число
	Кратка форма 

	          свой, своя(т)
	     своя+та
	       свое+то
	       свои+те
	       си



             СВОЙ, СВОЯ/ Т ,    СИ       δικός  μου    σου    του    της   του   μας    σας     τους                      
            СВОЯ, СВОЯТА    ,  СИ       δική   μου    σου    του    της   του   μας    σας     τους                        
            СВОЕ, СВОЕТО    ,  СИ       δικό  μου   σου    του    της   του   μας    σας     τους                        
            СВОИ, СВОИТЕ    ,  СИ      δικοί,-ες,-α  μου σου    του    της   του   μας    σας     τους               
           Обичам моята/своята  майка .                     Обичам майка си. /   ми  .
           Ти обичаш твоята/своята  майка.                Обичаш майка си. /ми.
           Той обича  своята майка  .                             Обича майка си  . 

           Ние обичаме нашите /своите родители.   Обичаме родителите си .

           Вие обичате вашите /своите родители.     Обичате родителите си .

           Те обичат своите родители .                          Обичат родителите си . 

Η χρήση του σύντομου τύπου της αυτοπαθής κτητικής αντωνυμίας «СИ» είναι υποχρεωτική για κάθε πρόσωπο , όταν  αναφέρεται σε κτήση του ομιλούντα-υποκείμενο-πρώσοπο του ρήματος:

Например:    
                Тя обича своя брат ( брат си) .  
      Αγαπάει τον δικό της αδερφό/( αδερφό  της). της ιδίας 

                    Тя обича нейния брат( брат й) .  
    Αγαπάει τον δικό της αδερφό./( δικό της) ( π.χ.  της Άννας )  
                      Майка ми ме обича.    
                      Η μαμά μου με αγαπάει.   
                      Аз обичам майка си.   
                      Εγώ αγαπώ την μαμά μου .    

 Запомнете !
                 Η κτίση εκφράζεται με  την πρόθεση     НА  + έναρθρο ουσιαστικό 

                      колата на Иван, неговата кола=колата му
                      апартаментът на Яна, нейният апартамент = апартаментът ѝ
                                   книгите на студентите, техните книги = книгите им  
                   Η κτίση εκφράζεται με τους έξεις τρόπους :     
        Това е чантата на Ана.     Αυτό είναι η τσάντα της Άννας. 
        Това е Анината чанта.      Αυτό είναι της Άννας η τσάντα. 

        Това е нейната чанта.      Αυτό είναι η  δική της τσάντα .
        Това е чантата й.                Αυτό είναι η τσάντα της. 
        Ана държи своята чанта.  Άννα κρατεί την δική της τσάντα( της Άννας) .  
        Ана държи чантата си.      Άννα κρατεί την τσάντα  της ( της Άννας).  
                 Σύγκριση  μεταξύ  των σύντομων τύπων των  προσωπικών αντωνυμιών στην Δοτική    και    των σύντομων  τύπων  των κτητικών  αντωνυμιών.
                ми   ти   му   й   му  ни   ви   им  
            Кажи на мен . Кажи ми.                                      Моят баща. Баща ми. 

              На тебе говоря. Говоря ти.                                 Твоят баща. Баща ти. 

              Кажи на него. Кажи му.                                       Неговият баща. Баща му.

              Кажи на нея. Кажи й.                                           Нейната майка. Майка й.

              Кажи на него. Кажи му.                                       Неговото дете. Детето му.

             На нас говорят. Говорят ни.                                Нашите родители. Родителите ни.

             На вас обясняват. Обясняват ви.                       Вашите приятели. Приятелите ви.            

             На тях дават. Дават им .                                       Техните  учебници. Учебниците им.

